
Rada Gminy Chełmno
ROO.II/AW.0052-XXVI/09

Protokół
Z obrad

XXVI Sesji Rady Gminy Chełmno

W  dniu  30  grudnia  2009  roku  w  godz.  od  10.00  do  12.00  w  Urzędzie  Miasta  w

Chełmnie, sala nr 102, odbyły się obrady XXVI   Sesji Rady Gminy Chełmno.

W obradach udział wzięli radni:

Zaproszeni goście:

1. Krzysztof Wypij – Wójt Gminy Chełmno

2. Janusz Wojtaszewski – Sekretarz Gminy;

3. Krystyna Sawicka – Skarbnik Gminy;

4. Edward Rączka- Radca Prawny;

5. Danuta Zaborowska – przewodnicząca GKRPA

6. Anna Woelke – protokolant.

Ad. 1. 
Posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady Pan Henryk Krzywdziński przywitał obecnych radnych
i pracowników UG. Stwierdził quworum 11 radnych obecnych podczas otwarcia.
P. Przewodniczący przedstawił porządek obrad (Zał. Nr 1). 

1. Lech Orzech
2. Jan Kaczmarczyk
3. Krzysztof Madej
4. Janusz Jakubowski
5. Zygmunt Urtnowski
6. Kazimierz Pasiński
7. Mieczysław Urbański
8. Ewa Szczęch
9. Zbigniew Kłos
10. Henryk Krzywdziński
11. Krystyna Janowska
12. Marek Kraśkiewicz
13. Cezary Mikrut
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Ad. 2.
Przedstawienie uchwał Rady Gminy Chełmno podjętych na poprzedniej Sesji oraz  sprawozdania z
ich realizacji (Zał. Nr 2).
Sprawozdanie przedstawiła P. Woelke. Do sprawozdania nie zgłoszono uwag.
Godz. 10.10 na posiedzenie przybyła P. Ewa Szczęch.

Ad. 3 
Interpelacje i zapytania.
P. Wójt  odczytał odpowiedzi  na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji.  Do odpowiedzi  nie
zgłoszono uwag (Zał. Nr 3).
Godz. 10.15 na posiedzenie przybył P. Kłos.

Zgłoszono następujące interpelacje:
1. P.  Janowska  zgłosiła,  że  zostały zlikwidowane  dwa kursy autobusowe  z  Nowejwsi  do

Chełmna i mieszkańcy nie mają jak dostać się do Chełmna.
P. Wojt wyjaśnił, że podobna sprawa była niedawno w Podwiesku. Zlikwidowano autobus
o 5.00 i ludzie nie mieli jak dojechac do pracy, okazało się jednak, że tym autobusem jeździ
5-6 osób i Veolii nie opłaca się utrzymywać takiego kursu. Sukcesywnie są likwidowane
nierentowne kursy i nie będą odnawiane.

2. P. Kłos zgłosił, że koło przystanku w Dolnych Wymiarach, na wysokości Ośrodka Zdrowia
jest  koło  asfaltu  duża  dziura,  która  zagraża  bezpieczeństwu  zarówno  kierowców  jak  i
pieszych.

Ad. 4.
Przedstawienie  sprawozdania  Wójta  Gminy  Chełmno  i  Komisji  Rady  Gminy  Chełmno  z
działalności w okresie międzysesyjnym.

P. Przewodniczący poprosił o przedstawienie sprawozdania przez Wójta.
P. Wójt przedstawił sprawozdanie ze swojej działalności w okresie międzysesyjnym (Zał. Nr 4).
Do sprawozdania nie zgłoszono uwag.
P. Janowska przedstawiła sprawozdanie Komisji Spraw Socjalnych i Samorządowych.
Do sprawozdania nie zgłoszono uwag.
P.  Madej  przedstawił  sprawozdanie  z  Komisji  Rolnictwa,  Leśnictwa,  Gospodarki  Wodnej  i
Ochrony Środowiska.
Do sprawozdania nie zgłoszono uwag.
P. Kłos przedstawił sprawozdanie Komisji Rowoju Gospodarczego i Finansów.
Do sprawozdania nie zgłoszono uwag.
P. Szczęch przedstawiła sprawozdanie Komisji Rewizyjnej.
Do sprawozdania nie zgłoszono uwag.

P.  Urbański  spytał  jeszcze  o  sprawę,  którą  zajęła  się  Komisja  Spraw  Socjalnych  o
Samorządowych dotycząca wynagrodzenia pracowników urzędu gminy.
P.  Janowska powiedziała, że związki  zawodowe zlożyły w zeszłym roku pismo o podwyżki
powołując się na wynagrodzenia nauczycieli.
P. Urbański spytał, kto więcej zarabia?
P. Janowska powiedziała, że nauczyciele – ale zależy to od wielu czynników.
P.  Przewodniczący powiedział,  że  płace to sfera urzędu i  Rada nie powinna sie tu  wtrącać.
Wysokość wynagrodzenia pracowników to sprawa Wójta.
P. Przewodniczący dodał, że nauczyciele mają wyższe kwalifikacje i wykształcenie na wyższym
poziomie.

2



P. Wójt  powiedział,  że nie zgadza się  z  takim stwierdzeniem,  powiedział,  że wykształcenie
pracowników urzędu jest na równie wysokim poziomie jak nauczycieli.

A. 5.
Uchwała w sprawie zmian budżetu Gminy Chełmno na 2009 rok. 

P.  Skarbnik  poinformowała,  że  zmiana  dotyczy  wynagrodzenia  dla  inkasentów.  Nie
wystarczy pieniędzy na wypłaty, ale nie zdążyła ona przygotować druku uchwały.
P. Przewodniczący powiedział, że jeśli nie ma druku uchwały to proponuje by zdjąć ten
punkt z porządku, a zmiany wprowadzić zarządzeniem Wójta w ramach jego uprawnień.
Głosowanie za takim rozwiązaniem: 13 “za”.

Ad. 6.
Uchwała w sprawie przyjęcia budżetu Gminy Chełmno na 2010 rok (Zał. Nr 5)

a) Odczytanie uchwały budżetowej.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę budżetową.

b) Odczytanie  opinii  Komisji  Stałych  Rady  Gminy  o  przedłożonym  projekcie
uchwały budżetowej. (Zał. Nr 6)
P. Przewodniczący odczytał opinie komisji.

c) Odczytanie  opinii  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  o  projekcie  uchwały
budżetowej. (Zał. Nr 7)
P. Przewodniczący odczytał pozytywną opinię RIO.

d) Odczytanie  stanowiska  Wójta  Gminy  w  sprawie  opinii  Regionalnej  Izby
Obrachunkowej.
P. Wójt powiedział, że nie ma uwag do opinii RIO.

e) Dyskusja;
P. Wójt powiedział, że budżet jest bardzo ambitny i dobrze by było gdyby udało
sie go zrealizować.

f) Głosowanie uchwały budżetowej.
P. Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę. Wynik głosowania: 13 “za”
na 13 obecnych na sesji.

Ad. 7.
Uchwała w sprawie wynagrodzenia Wójta. (Zał. Nr 8)
P. Przewodniczący poinformował, że ustalenie wynagrodzenia Wójta należy do właściwości Rady

Gminy. 
W związku z  tym, iż ostatnia podwyżka wynagrodzenia Wójta miała miejsce w maju 2008
roku, Komisja  Rozwoju  Gospodarczego i  Finansów występuje z  inicjatywą uchwałodawczą
podjęcia uchwały podnoszącą wynagrodzenie Wójta jak w uchwale.

 Komisja zauważyła, duże osiągnięcia Gminy Chełmno w ostatnim czasie dotyczące realizacji
inwestycji, które są zasługą dużego zaangażowania Wójta w jak najlepszą realizację budżetu
gminy w 2009 roku,  w związku z tym Komisja widzi zasadność podjęcia w/w uchwały.

 Nie zgłoszono uwag do uchwały.
 P. Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. Wynik głosowania: 13 “za”.

Ad. 8.
Uchwała w sprawie ustalenia kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli.(Zał. Nr 9)

P. Wójt wyjaśnił, że uchwała została rozdzielona na dwie , dot. kryteriów przyznawania nagród
i regulaminu wynagradzania.
Nie zgłoszono uwag do uchwały.
P. Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. Wynik głosowania: 13 “za”.
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Ad. 9.
Uchwała w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli. (Zał. Nr 10)

P. Wójt dodał tylko, że wzrost wynagrodzenia jest przewidziany na 3%.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 13 “za”.

Ad. 10.
Uchwała  w sprawie  uchwalenia  Gminnego Programu Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów
Alkoholowych oraz przeciwdziałania Narkomanii na 2010 rok. (Zał. Nr 11)

P.  Przewodniczący poprosił  P.  Zaborowską przeowdniczącą Gminnej Komisji  Profilaktyki i
Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz  Przeciwdziałania  Narkomanii  o
przedstawienie programu. P. Zaborowska odczytała program i poinformowała, że zmienił się
pkt. 4 dotyczący Edukacji publicznej w zakresie problematyki alkoholowej i narkotykowej.
P. Urbański powiedział, że nie uda się przedstawić programu profilaktycznego na zebraniach
wiejskich, ponieważ prawdopodobnie się one nie odbędą. Może wystarczy zapisać, że program
zostaje ogłoszony w internecie i na tablicy ogłoszeń. Proponuje by całkiem wykreslić I kwartał
pkt. 4?
P. Zaborowska powiedziała, że byłoby to najlepsze rozwiązanie.
Nie zgłoszono więcej uwag.
P. Przewodniczący poddał pod głosowanie poprawkę do programy, czyli wykreślenie pkt. 4 na
stronie 10 programu. Wynik głosowania: 13 “za”.
P. Przewodniczący poddał pod głosowanie całość programu z poprawką. Wynik głosowania: 13
“za”.

Ad. 11.
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Podwiesku (Zał. Nr 12)

P. Wójt wyjaśnił, w skład działki nr 81/13 wchodzi RVI – o pow. 0.0600 ha, N – o pow. 0.0800
ha. W Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Chełmno
działka  leży  na  obszarze  zurbanizowanym  w  strefie  zabudowanej  wraz  z  terenami  o
rozpoczętym procesie urbanizacji. Wójt wnioskuje do Rady o zbycie tejże nieruchomości.
Nie zgłoszono uwag.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 13 “za”.

Ad. 12.
Uchwała w sprawie użyczenia nieruchomości położonej w Kałdusie. (Zał. Nr 13).

P. Wójt wyjaśnił, że Pan Tomasz Palmowski i Sławomir Sobieralski wystapili z prośbą o dalsze
użyczenie cześci działki nr 42/36  o pow. 0.1404 ha w Kałdusie. Na zwarcie kolejnej umowy
użyczenia wymagana jest zgoda Rady Gminy.
Radni zaproponowali by w umowie zawrzeć jednak zapis “na czas oznaczony np. 5 lat”.
P. Urbański powiedział, że jeśli umowa jest na czas nieoznaczony to można ją wypowiedzieć w
każdej chwili.
Nie zgłoszono uwag.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 13 “za”.

Ad. 13.
Uchwała  w  sprawie  zaopiniowania  projektu  planu  ochrony  dla  rezerwatu  przyrody  „Ostrów
Panieński”. (Zał. Nr 14)

P.  Zawadziński  wyjaśnił,  że  Generalny  Dyrektor  Ochrony  Środowiska  przesłał  dwa  plany
ochrony.  Zdjęto  ten  punkt  z  obrad  poprzedniej  sesji  gdyż,  trzebabyło  wyjaśnić  definicję
“terenów  przyległych”. Niestety taka definicja nie istnieje, więc proponuje się wykreślenie tych
słów z tekstu planu.
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Chodzi o to by na terenach przyległych można było budować domy jednorodzinne, a rezerwat
zostałby pod ochroną.
P. Urbański powiedział, że należy tego dopilnować.
Nie zgłoszono innych uwag.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głsoowanie. Wynik głosowania: 13 “za”.

Ad. 14.
Uchwała  w  sprawie  zaopiniowania  projektu  planu  ochrony  dla  rezerwatu  przyrody  „Łęgi  na
Ostrowiu Panieńskim” (Zał. Nr 15).

Nie zgłoszono uwag.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 13 “za”.

Ad. 15. 
Plany pracy Komisji na I półrocze 2009 roku.  (Zał. Nr 16-19)

P.  Przewodniczący spytał  czy są  inne  propozycje do planów pracy jak  te  przedstawione  na
drukach?
Nie zgłoszono innych propozycji.
P. Przewodniczacy poddał po kolei pod głosowanie poszczególne plany:
1.  Plan  Pracy Komisji  Rolnictwa,  Lesnictwa,  Gospodarki  wodnej  i  Ochrony Środowiska  –
wynik głosowania 13 “za”;
2. Plan pracy Komisji Rewizyjnej – wynik głosowania: 13 “za”.
3. Plan pracy Komisji Spraw Socjalnych i Samorządowych – wynik głosowania 13 “za”;
4. Plan pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów – wynik głosowania: 13 “za”.

Ad. 16.
Przedstawienie planowanych działań LGD „Vistula Terra Culmensis” Rozwój przez Tradycję
na terenie Gminy Chełmno na kolejne lata. 

P. Przewodniczący poprosił P. Pilarskiego o przedstawienie działań LGD.
P.  Pilarski  powiedział,  że  Zarząd  Województwa  Kujawsko-Pomorskiego  poinformował  o
możliwości  składania  za  pośrednictwem  Lokalnej  Grupy  Działania  „Vistula-Terra  Culmensis-
Rozwój przez Tradycję” wniosków o przyznanie pomocy w ramach działania „Wdrażanie lokalnych
strategii  rozwoju”  dla  operacji  odpowiadających  warunkom  przyznania  pomocy  dla  działania
„Odnowa i rozwój wsi” objętego Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013.

Termin składania wniosków: od 18 stycznia 2010 do 15 lutego 2010 w biurze LGD w Stolnie. Limit
środków dostępnych w konkursie:   1  000 000,00 zł.  Informacje udzielane są  w Biurze Lokalnej
Grupy Działania  „Vistula-Terra  Culmensis-Rozwój  przez  Tradycję”.   Gmina planuje  złożyć dwa
wnioski na Starogród i Wielkie Łunawy. 
W przyszłym roku będą podejmowane małe projekty, z który planuje się min. zbudować plac zabaw i
kącika rekreacyjnego w Kolnie. 

 Pieniędzy tych nie udałoby się pozyskać gdyby gmina nie była członkiem LGD. 
P. Janowska spytała czy do tej pory, ktoś z kursantów – wikliniarstwo, florystyka – otrzymał pracę?
P. Pilarski powiedział, że jedna Pani ze Starogrodu pracuje obecnie w kwiaciarni.

Ad. 17.
Czynności końcowe obrad:

P.  Przewodniczący odczytał  pismo RIO w sprawie uniewaznienia  uchwały w cześci  –  dot.
stawek podatkowych od środków transportowych. (Zał. Nr 20)
P. Przewodniczący przedstawił podziękowanie P. Jagody Szulc za okazaną pomoc w walce z
chorobą. (Zał. Nr 21)
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P.  Janowska zaprosiła  serdecznie  wszystkich  na XVIII finał  wielkiej  Orkiestry Świątecznej
Pomocy, który odbędzie się w Szkole Podstawowej w Małych Łunawach w dniu 10 stycznia br.
P.  Orzech  powiedział,  że  trzeba  coś  zrobić  z  funduszem  sołeckim.  Poprosił  żeby P.  Wójt
poruszył  sprawę  na  konwencie  Wójtów.  Należy  wystosować  pismo  do  ministerstwa,  aby
umożliwono w funduszu sołeckim tworzenie rezerw i przenoszenie nadwyzki na kolejny rok.
P.  Przewodniczący powiedział,  że trzeba poczekać rok by zobaczyc jak to wszystko będzie
działało.

Na tym obrady XXVI Sesji zakończono.

Protokolant ............................Chełmno, dnia 11.01.2010 r.
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